
                                                                          

   

 

Nuuk, 10. april 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad er de gældende regler for kørsel med taxa i Grønland? 

2. Hvorfor kan kommunerne ikke længere behandle taxa bevilling sager? 

3. Er det rigtigt, at taxavognmand selv kan foretage indgreb ved at afbryde 

plomberingen i taxametrets og kontrolapparatets funktioner? 

4. Hvorfor vil politiet ikke længere foretage undersøgelser og behandling af sager, der 

vedrører taxa? 

4a. Kan Naalakkersuisut acceptere det førnævnte forhold? 

5. Hvad agter Naalakkersuisut at gøre, for at rette op på det forhold? 

 

(Medlem af Inatsisartut, Jens NapâtôK, Naleraq)  

 

Begrundelse:  

Naleraq er tilhænger af, og vil fortsat arbejde på at skabe, så vidt muligt, de bedste og trygge 

rammer for befolkningen.  

Vi har desværre hørt fra flere steder og fået henvendelser fra folk, der er utrygge og bekymrede for, 

at nogle af kommunerne ikke længere har lovgrundlag for at behandle sager angående taxa 

bevillinger, og at politiet ej heller har lovgrundlag længere for at foretage undersøgelser og 

behandling bl.a. af taxametres og kontrolapparatets funktioner mv. 

 

Naleraq har meget svært ved at tro, at der kan forekomme sådanne forhold i et samfund, hvor 

retssystemet jævnfør grundlovens bestemmelser burde være sikret for at undgå sådanne forhold.   

 

Svar ønskes inden for 10 arbejdsdage. 



                                                                          

   

 

  


